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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér Lászl ó
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben
Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7, cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 ,
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 10/2014. (II, 24,) OGY határozat 124 . § (l) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014. (VI . 6.) Korm. rendelet 48 .§ 5 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető
miniszterhez,

„Tanácsok gyermekbántalmazáshoz – a Bibliára hivatkozva ?
Felelősségre vonható-e az, aki olyan könyveket ad ki vagy terjeszt, amely arról értekezik ,

hogy miként kell veréssel nevelni a gyerekeket? ”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A napokban jelent meg a sajtóban, hogy vallási kiadók terjesztenek egy könyvet, amiben
technikai tanácsok vannak arra, hogy a szül ők miként verjék meg gyermeküket, nevelési
célzattal .
Kay Kuzma amerikai szerző „Az első hét év” című gyermeknevelési tanácsadó kötetének
alcíme „Gyermeknevelés szilárd értékekkel és szeretetteljes gyengédséggel” . Ehhez képest
külön fejezet szól a gyerekverésrő l, ahol tanácsokat ad arra vonatkozóan, hogyan és miko r
érdemes hatékonyan megverni a szül őknek a gyereküket. Elhangzik, hogy alkalmanként sos e
üssttiik többet háromnál, és mindig mondjuk meg el őre az áldozatnak, hogy hányszor fogjuk
megütni . Hogy miért pont hármat érdemes ütni? "Ha bejelentjük, mennyi lesz, segít sajá t
magunkat kordában tartani . "
A szerző szerint mindig négyszemközt verjtink, továbbá kétévesnél fiatalabb és hat-hétnél
idősebb gyereket ne verjünk . Az indoklás az, hogy ha elég kicsi korában verjük, nem fog
emlékezni rá, A legperverzebb tanács talán az, hogy minden verés után azonnal részesítsü k
szeretetélményben az áldozatot .
A sajtó kutakodása révén kiderült, hogy a kötetet az az Advent könyvkiadó adta ki . A kiadó
vezetője szerint ők csak terjesztik a könyvet és különben is „a Szentírás is kimondja, hogy n e
vond meg a vesszőt a te fiadtól. " Szerinte a Bibliában benne van, hogy a testi fenyíté s
megengedett, Amikor a sajtó munkatársa felvetette, hogy Magyarországon viszont nem
megengedett, a kiadóvezető annyit reagált, hogy egyéni kérdés, hogy ki mit fogad meg belő le .

Érkezett 2017 ÁPR 1 9,

írásbeli kérdés
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A kiadásért a Nyolc Lépés Alapítvány a felel ős. Az újságíró kérdéseire az alapítvány
munkatársa nem volt hajlandó válaszolni, viszont visszakérdezett, hogy tényleg nem szaba d
gyereket verni a magyar törvények szerint?

2005 óta Magyarországon a gyermekvédelmi törvény zéró toleranciát hirdetett a

gyermekbántalmazással szemben, sajnos mindennapi gyakorlatnak tekinthet ő
Magyarországon a gyerekek fizikai bántalmazása, nem csak a családon belül, hanem oktatás i
intézményekben, bentlakásos otthonokban is . Mindezekkel kapcsolatban manapság is súlyo s
esetek kerültek napvilágra, Mindezek miatt különösen elfogadhatatlan, hogy időrő l-időre
megjelennek olyan kiadványok, amelyek a gyermekek elleni bántalmazás bármilyen formájá t
is elfogadhatónak állítják be, sőt akár még ösztönzik is a szül ő t annak elkövetésére .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat ;
• ön szerint elfogadató-e, hogy egy gyermeknevelési tanácsokat tartalmazó

könyvben a gyermekek verésére biztassanak ?
• Ön szerint elfogadható-e, hogy – akár egy vallási csoport – a Bibliára hivatkozv a

ilyen kiadványokat terjesszen Magyarországon, amely olyan magatartásr a
ösztönzi a szülőt, ami a gyermek testi, értelmi, érzelmi vagy erkölcsi fejl ődését
gátolja vagy akadályozza, és ami a gyermek veszélyeztetettséget jelenti a
gyermekvédelmi törvény szerint is ?

• Ön szerint elfogadató-e bármilyen könyv alapján, hogy gyermekeket verjenek ?
• Van-e bármilyen »felügyelete" annak, hogy milyen tartalmú kiadványokat lehet

»gyermeknevelési tanácsadó könyvként" kiadni, terjeszteni ?
• Milyen szakmai lektoráláson esnek át az ilyen jelleg ű kiadványok?
• Felelősségre vonható-e az, aki olyan könyveket ad ki vagy terjeszt, amely arró l

értekezik, hogy miként kell veréssel nevelni a gyerekeket ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017. április 19 .

Hangóné Borbély Ildikó
országgyűlési képvisel ő

(MSZP)
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